
Provincie Flevoland

2. Was de Provincie Flevoland op de hoogte van de aankoop door de Gemeente Zeewolde?

4. Op pagina 10 van de Flevolandse Aanpak Stikstof staat het volgende:

Hoeveel stikstofrechten is dat 'behoorlijk aantal stikstofrechten' dat de gemeente Zeewolde 
heeft aangekocht? Kan het college van Gedeputeerde Staten delen met de Provinciale Staten?

I.De gemeente Zeewolde heeft twee erven van veeboeren met een 'behoorlijk aantal 
stikstofrechten' aangekocht volgens Omroep Flevoland (1). De gemeente wil met deze 'behoorlijk 
aantal stikstofrechten’ het industrieterrein Trekkersveld IV uitbreiden. Verder zou er ook nog 
stikstofruimte over zijn voor woningbouw in de Polderwijk.

“Hiervoor hanteren we de volgende prioritering: als eerste projecten van groot provinciaal 
belang, ten tweede ‘voorfnanciering’ van ruimte voor PASmelders (mochten wij in bepaalde 
situaties sneller ruimte beschikbaar hebben dan het Rijk), ten derde alle overige mogelijke 
activiteiten. ”

5. In een brief (onderwerp: verzoek aanpassing stikstofbeleid / datum 5 augustus 2022) van de 
gemeente Zeewolde aan het college van Gedeputeerde Staten schrijft de Gemeente Zeewolde, 
na een alinea vol lofzang over de agrarische sector van Zeewolde en Flevoland, over de 
rechtsonzekerheid voor PAS-melders wegnemen. De gemeente Zeewolde ziet daarin een rol voor 
u als provinciaal bestuur.

3. Het overheersende verhaal dat als een rode lijn de stikstofcrisis doorkruist is dat het slecht 
gaat met de natuur. Aan de ene kant staan PAS-melders. Boerengezinnen die te goeder 
trouw hebben gehandeld en tot op heden geen enkele rechtszekerheid hebben door 
onzorgvuldig handelen van de wetgever. Deze PAS-melders zullen bij het vergunnen geen 
beslag nemen op nieuwe ruimte. Daartegenover staat ruimte met gecultiveerde natuur dat 
wordt getransformeerd naar straten vol bakstenen en wijken vol metalen bedrijfshallen of 
zelfs energie grootgebruikers (i.e. datacentra).

Antwoord: GS zijn niet op de hoogte van de hoeveelheid stikstofrechten die aangekocht zijn door 
de gemeente Zeewolde.

Schriftelijke statenvragen van de Statenfractie van JA21 over stikstof aangekocht in Zeewolde, 
ingediend op 2 december 2022, en de antwoorden daarop van het college van Gedeputeerde Staten 
zoals vastgesteld op 20 december 2022 (3052031).

Zijn de uitbreiding van Trekkersveld IV en uitbreiding van woningbouw in de Polderwijk “van 
groot provinciaal belangd?

Antwoord: De uitbreiding van Trekkersveld IV en de uitbreiding van woningbouw in de Polderwijk 
zijn geen projecten van groot provinciaal belang.

Antwoord: GS was niet op de hoogte van de aankoop door de gemeente Zeewolde. In de AERIUS- 
berekeningen voor het datacentrum en in de Wnb-vergunning aanvraag en de Wnb-ontheffing 
aanvraag voor het datacentrum werd wel gesaldeerd met agrarische bedrijven. Of deze rechten zijn 
overgedragen aan Zeewolde is ons niet bekend. Wel heeft de gemeente ambtelijk en bestuurlijk 
kenbaar gemaakt dat zij in onderhandeling was op dit adres. Vanuit de provincie is toen verzocht 
om over het legaliseren van PAS-melders verder met de gemeente van gedachten te wisselen. Dit 
moet nog plaats vinden.

Welke bestemming van de opgekochte stikstofruimte is beter te verzoenen met het paradigma 
van de overheid dat het slecht gaat met de natuur? Het vergunnen van huidige bestaande 
activiteiten van boerengezinnen of het vergunnen van nieuwe bouwactiviteiten waardoor 
gecultiveerde natuur verloren gaat ten koste van baksteen, staal en beton?

Antwoord: Die afweging is niet aan de provincie. Uiteraard wil het GS het liefst alle PAS-melders 
zo spoedig mogelijk de gewenste en benodigde duidelijkheid geven.



7. Is dat het geval geweest bij deze casus in Zeewolde?

Antwoord: Zie antwoord vraag 6.

9. De brief van de gemeente Zeewolde eindigt met een paragraaf "Bied boeren perspectief”.

Welke rol ziet het college van Gedeputeerde Staten zelf als provinciaal bestuur in relatie tot de 
brief van de gemeente Zeewolde?

8. Hoe kijkt het college van Gedeputeerde Staten tegen, enerzijds de inhoud van de brief vol 
lofzang voor de agrarische sector door de gemeente Zeewolde, en anderzijds het handelen en 
voornemen van de gemeente Zeewolde om vrijgekomen stikstofruimte niet beschikbaar te 
stellen aan de agrische sector in het algemeen en PAS-melders in het bijzonder?

6. Is het college van Gedeputeerde Staten met de fractie van JA21 eens dat een essentie van de 
kamerbrieven van het kabinet (vrijdag 25 november 2022) is dat alle stikstofruimte eerst aan de 
provincie moet worden aangeboden? Zo nee, waarom niet?

Hoe ziet de Provincie de taak van het legaliseren van PAS-melders voor zich als gemeenten (en 
het Rijk) zelf de stikstofruimte-markt op gaan om hun eigen (grote) belangen en overige 
activiteiten te vergunnen alvorens de PAS-melders te vergunnen?

10. Welke rol kan het college van Gedeputeerde Staten aannemen om de gemeente Zeewolde te 
overtuigen daad bij hun eigen woord te voegen door PAS melders perspectief te bieden met de 
'behoorlijk aantal stikstofrechten' aangekocht door de Gemeente Zeewolde?

Antwoord: Die brief hebben wij ontvangen en besproken met het college van Zeewolde. We hebben 
het signaal van het gemeentebestuur opgevat als steun in de rug voor onze inspanningen om 
samen met het Rijk zo snel mogelijk onze PAS-melders te kunnen legaliseren. De aankoop van de 
betreffende bedrijven door de gemeente Zeewolde ten faveure van Trekkersveld IV en de 
Polderwijk is een initiatief van de gemeente en is niet in lijn met de eerdere signalen uit de brief. 
Provincie is bevoegd gezag in het kader van de Wet natuurbescherming en zal in voorkomend geval 
objectief oordelen.

Antwoord: De legalisatie van de PAS-melders is de taak van het Rijk. Daarentegen zal de provincie 
waar kansen zich voordoen stikstofruimte proberen te bemachtigen om hiermee PAS-melders te 
vergunnen.

Antwoord: Externe saldering is toegestaan volgens de wettelijke kaders. Het college heeft de 
regierol in de Flevolandse aanpak Stikstof en de gemeente Zeewolde participeert hierin. Uiteraard 
zullen wij trachten in de nog te voeren gesprekken met de gemeente Zeewolde te kijken welke 
mogelijkheden er zijn om perspectief te bieden aan de PAS-melders in dit gebied.

Antwoord: Volgens het huidige beleid is er op dit moment geen sprake van voorkeursrecht voor de 
provincie. De provincie is door de agrariërs benaderd in het kader van de stikstofemissieruimte. 
Een verkennend gesprek heeft plaatsgevonden. De agrariërs hebben ervoor gekozen om daarnaast 
ook gesprekken te voeren met gemeente Zeewolde over de totale verkoop van het erf met 
opstallen en de stikstofemmissieruimte.

Antwoord: Het handelen van de gemeente Zeewolde lijkt in tegenspraak met de eerdere brief van 
de gemeente aan het college, waarin voorrang wordt gegeven aan de PAS-melders bij vrijkomen 
van stikstofrechten. De gemeente als Initiatiefnemer van Trekkersveld wil mogelijk extern salderen 
om de plannen te kunnen uitvoeren. Dit is wettelijk toegestaan. Provincie is bevoegd gezag en zal 
in voorkomend geval objectief oordelen.


